
 
  

O B E C   S U Č A N Y 
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Zápisnica 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo dňa 24.10.2023 v RKD  v Sučanoch 

 
 
Toto zasadnutie bolo zvolané na základe písomnej pozvánky zo dňa 17.10.2023. Uskutočnilo 
sa v sále Robotníckeho kultúrneho domu so stretnutím pozvaných o 16,00 hod.  
 
 
P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
1. JUDr. Mgr. Peter Belica    
2. Milan Cuna      
3. Mgr. Veronika Dodeková    
4. Martin Giert      
5. MUDr. Richard Koyš     
6. Mgr. Róbert Kováč     
7. Peter Krčula      
8. Ľubomír Kyselica    
9. Miroslav Mihálik     
10. Ing. Peter Pohl      
11. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Viera Jašeková  -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
- viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
  

Program:  
1. Otvorenie 

2. Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu 

4. Správa o plnení uznesení OZ 

5. Správa z vykonaných kontrol 

6. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 

nariadenie obce Sučany č. 1/2011 o výstavbe, správe, údržbe a prevádzkovaní pohrebiska 

7. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 

nariadenie č. 11/2022 o výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu a v zariadení 

školského stravovania 

8. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023 Zásady hospodárenia s majetkom Obce Sučany 

9. Dodatok č. 4 k Rokovaciemu poriadku komisií Obecného zastupiteľstva obce Sučany 

10. Prevody, nájmy, výpožičky a nadobúdanie majetku obce a zriadenie tiarch na nehnuteľný 

majetok obce 

11. Informácia o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (ihrisko pri ul. Hlavná, 

rekonštrukcia RKD, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha domu Ďurka 

Langsfelda ai.) 

12. Vyhodnotenie činnosti ZŠ a MŠ za šk. rok 2022/23 

13. Správy z komisií OZ 

14. Rôzne 

15. Interpelácie 

16. Záver 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
  

Otvorenie 
 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol Martin Rybár, starosta obce Sučany, ktorý 
privítal prítomných poslancov (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, Mgr. Veronika Dodeková,  
MUDr. Richard Koyš) 

Uviedol, že JUDr. Mgr. Peter Belica a Peter Krčula sa dostavia neskôr. Skonštatoval, že obecné 
zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  
Program zasadnutia obdržali prítomní v elektronickej podobe, pozvánka bola zverejnená na 
centrálnej úradnej elektronickej tabuli, web-stránke obce,  úradnej tabuli obce a v miestnom 
rozhlase. 
 
Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
 
p. starosta určil za zapisovateľku p. Vieru Jašekovú. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie 
že za zapisovateľku bola určená Viera Jašeková 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 8 (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik,  
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Počas hlasovania chýbala Mgr. Veronika Dodeková 
 
Do návrhovej komisie boli navrhnutí: Mgr. Lenka Žuchová, Mgr. Róbert Kováč. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
členov návrhovej komisie : Mgr. Lenka Žuchová 
    Mgr. Róbert Kováč 

 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 6 (Milan Cuna, Martin Giert, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl,  
MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Mgr. Róbert Kováč, Mgr. Lenka Žuchová) 
Nehlasoval: 0 
Počas hlasovania chýbala Mgr. Veronika Dodeková 
 
Za overovateľov boli navrhnutí: Milan Cuna, MUDr. Richard Koyš 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
overovateľov zápisnice:  Milan Cuna 
    MUDr. Richard Koyš 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 6 (Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter  
Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 



 
  

Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Milan Cuna, MUDr. Richard Koyš) 
Nehlasoval: 0 
Počas hlasovania chýbala Mgr. Veronika Dodeková 
 
 
Schválenie programu  
 
p. starosta skonštatoval, že program rokovania obecného zastupiteľstva bol prítomným zaslaný 
elektronicky, zverejnený na web-ovom sídle obce, úradnej tabuli obce a Centrálnej 
elektronickej úradnej tabuli. Požiadal o schválenie predloženého programu.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
II. schvaľuje 
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 8 (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik,  
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Počas hlasovania chýbala Mgr. Veronika Dodeková 
 
p. starosta sa opýtal, či má niekto pripomienky, doplnenia, návrhy na zmenu 
programu.  Pripomienky na doplnenie, či zmenu programu neboli podané. 
 
Mgr. Žuchová navrhla doplnenie bodu „Dotácie z rozpočtu obce“ za bod 12. Po upozornení 
členmi Futbalového oddielu by rada uviedla informácie na pravú mieru. 
 
p. prednostka navrhla doplniť bod programu „Zmena rozpočtu obce“ za bod „Dotácie 
z rozpočtu obce“ a  zmenu poradia zmena poradia bodov 7-9 programu na: 

7. Dodatok č. 4 k Rokovaciemu poriadku komisií Obecného zastupiteľstva obce Sučany 
8. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023 Zásady hospodárenia s majetkom Obce Sučany 
9. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 
nariadenie č. 11/2022 o výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku 
na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu a v zariadení školského stravovania 
vzhľadom k neprítomnosti JUDr. Mgr. Petra Belicu, ktorý sa chcel vyjadriť k VZN č. 12/2022.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
III. schvaľuje  
zmenu programu: 
doplnenie bodu programu „Dotácie z rozpočtu obce“ za bod 12 
doplnenie bodu programu „Zmena rozpočtu obce“ za bod „Dotácie z rozpočtu obce“ 
zmena poradia bodov 7-9 programu na: 

7. Dodatok č. 4 k Rokovaciemu poriadku komisií Obecného zastupiteľstva obce Sučany 
8. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023 Zásady hospodárenia s majetkom Obce Sučany 



 
  

9. Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 
nariadenie č. 11/2022 o výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu a v zariadení 
školského stravovania 

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Správa o plnení uznesení obecného zastupiteľstva 
 
p. prednostka podala správu o plnení uznesení zo zasadnutia obecného zastupiteľstva dňa 
12.09.2023. Informovala, že čo sa týka uznesení z posledného zasadnutia obecného zastupiteľ-
stva, uznesenie č. 120-121/2023 je v plnení. Uznesenie 122/2023- prenájom nehnuteľného ma-
jetku p. Jendrišákovi sa omylom dostalo do časti schválených uznesení, avšak vzhľadom na 
v ňom uvedené hlasovanie poslancov je zrejmé, že nebolo schválené. Uznesenia  č. 123 a 
124/2023 sú splnené. Uznesenie č. 125/2023 je preložené na dnešné rokovanie obecného zastu-
piteľstva. Uznesenia č. 126 a 127/2023 sú splnené. Z uvedeného zasadnutia obecného zastupi-
teľstva je v priebežnom plnení uznesenie o schválení zmieru v súdnom konaní o vyprataní pre 
manželov Končekovcov. Zmier mal byť v znení: „ponechať v nájomnom byte za podmienky 
plnenia nájomného, avšak sudca sa vyjadril, že takýto zmier nie je možné schváliť vzhľadom 
na šetrenie nákladov. Návrh bol vzatý späť, tým pádom bude obci vrátený súdny poplatok. 
Keďže vôľa obecného zastupiteľstva bola ponechať týchto manželov v byte, tak ekonomicko-
legislatívnej komisii a komisii sociálno-zdravotnej a bytovej bol predostretý návrh na uzatvo-
renie nájomnej zmluvy spolu s uzatvorením notárskej zápisnice o vyprataní nehnuteľnosti pre 
prípad neplatenia nájomného. To znamená, že v prípade, ak by nájomca neplatil nájomné, už 
by obec mala priamo exekučný titul a obec by nemusela podávať návrh na súd. Poplatok za 
notársku zápisnicu bol vo výške 140 €, manželia Končekovci boli o tejto skutočnosti upovedo-
mení. Návrh na uzatvorenie nájomnej zmluvy bude predložený na rokovaní.  
 
K uzneseniu č. 129/2023 p. starosta informoval, že v termíne do 16.10.2023 bola podaná žia-
dosť na projekt „Modernizácia ZŠ SNP Sučany - podpora kurikula“. Vzhľadom k tomu, že 
existuje aj Územie miestneho rozvoja, kde sú združené dve mestá a 8 obcí. Obec je zaradená 
medzi priority tejto osi. Obec zaslala uznesenie spolu so žiadosťou na MIRRI. V prípade, že by 
obec nebola úspešná, môže byť úspešná v rade partnerstva. Boli určené priority, ktorou bola 
určená ZŠ Sučany vzhľadom k tomu, že alokácia bola vhodná pre uvedenú základnú školu. 
Bližšie informácie budú podané na nasledujúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva.  
 
p. prednostka uviedla, že čo sa týka uznesenia obecného zastupiteľstva č. 130/2023, uvedené 
žiadosti budú predložené na rokovaní dnešného obecného zastupiteľstva.  
Čo sa týka uznesenia č. 133/2023 ohľadom navýšenia príspevku pre OOCR Turiec, musí za-
sadnúť valné zhromaždenie OOCR Turiec, ktoré rozhodne o mimoriadnych príspevkoch a ná-
sledne zašle obci faktúru. Čo sa týka uznesenia č. 134/2023, návrh zásad o hospodárení s ma-
jetkom obce je zverejnený na úradnej tabuli. Uznesenia č. 135-136/2023 sú splnené. 
 
Na zasadnutie obecného zastupiteľstva sa dostavil p. Peter Krčula.  
 



 
  

Diskusia: do diskusie sa nikto neprihlásil. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
berie na vedomie Správu z plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 

Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter  
Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr.  
Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Správa z vykonaných kontrol 
 
Mgr. Radoslav Olašák, hlavný kontrolór obce uviedol, že v zmysle § 18 f) zákona č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v zmysle nesk. predpisov predložil správu o výsledku vykonaných kon-
trol na základe plánu kontrolnej činnosti na rok 2023  
 
Diskusia: do diskusie sa prihlásila Mgr. Žuchová. Uviedla, že v smernici upravujúca systém 
finančného riadenia a finančnej kontroly sú uvedené neaktuálne osoby. Vo vnútornej smernici 
o obehu účtovných dokladov a finančných operácií sa uvádza predbežná finančná kontrola. 
Uviedla, že pri kontrolách vykonaných v r. 2019 dochádzalo často k prekračovaniu limitu 500 
€ pre vedľajšie pokladne a 1500 € pre hlavnú pokladňu. 
 
Hlavný kontrolór odpovedal, že vo väčšine prípadov k prekračovaniu limitu pokladničnej ho-
tovosti nedochádzalo. Stávalo sa to v odôvodnených prípadoch, ako sú výplaty. Vtedy bola 
pobočka banky v Sučanoch, teraz je v Martine. Navrhol smerovať úhrady viac prostredníctvom 
terminálu a k bezhotovostným prevodom, aby sa minimalizovala hotovosť na pokladni.  
 
Na zasadnutie obecného zastupiteľstva sa dostavil JUDr. Mgr. Peter Belica.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
berie na vedomie 
Správu o výsledkoch vykonaných kontrol v období 13.9.2023 – 24.10.2023: 
Kontrola vedenia pokladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr.  
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr.  
Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné naria-
denie obce Sučany č. 1/2011 o výstavbe, správe, údržbe a prevádzkovaní pohrebiska 
 
 
p. starosta uviedol, že navrhnutý materiál bol prítomným zaslaný vopred, bol prejednaný 



 
  

v jednotlivých komisiách. V tomto návrhu sa mení cenník služieb za rezerváciu dvojhrobov 
v starej časti cintorína a za rezerváciu urnových hrobov v novej časti cintorína. K uvedenému 
návrhu bola vznesená pripomienka od Mgr. Lenky Žuchovej.  
 
Diskusia: Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že uvedený návrh VZN bol prerokovaný ekonomicko-
legislatívnou komisiou, ktorá odporúča prijať pripomienku – doplniť rezerváciu dvojhrobu 
v novej časti cintorína vo vytýčenom priestore po dohode s obcou a následne všeobecne zá-
väzné nariadenie schváliť.  
 
p. Kyselica skonštatoval, že komisia verejného poriadku návrh VZN prerokovala,  
 
 
Hlasovanie k VZN: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na VZN č. 7 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa 
Všeobecne záväzné nariadenie obce Sučany č. 1/2011 o výstavbe, správe, údržbe a 
prevádzkovaní pohrebiska s pripomienkou : doplnenie rezervácie dvojhrobov v novej časti 
cintorína v sume 100,- Eur / 10 rokov (zároveň sa uhrádza nájomné za dvojhrob)  
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr.  
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. 
Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Dodatok č. 4 k Rokovaciemu poriadku komisií Obecného zastupiteľstva obce Sučany 
 
p. starosta skonštatoval, že uvedený material bol zverejnený, prerokovaný v jednotlivých 
komisiách.  
A. Dopĺňa sa čl. 3 „Pôsobnosť komisií“ bod 1 o písm. g) s nasledovným znením: 
„komisia na vyhodnotenie pripomienok k VZN“ 
B. Dopĺňa sa čl. 3 „Pôsobnosť komisií“ bod 2 písm. a) o ustanovenie s nasledovným znením: 

„zároveň plní funkciu komisie na vyhodnotenie pripomienok k VZN. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča uvedený dodatok č. 4 k 
rokovaciemu poriadku komisií obecného zastupiteľstva obce Sučany schváliť.  
 
p. prednostka povedala, že uvedený návrh dodatku č. 4 k rokovaciemu poriadku komisií 
obecného zastupiteľstva v Sučanoch vychádza z ods. 6 § 6 zákona o obecnom zriadení, kde 
vyhodnotenie pripomienok uskutoční navrhovateľ nariadenia príslušnou komisiou ak je 
zriadená. Vyhodnotenie pripomienok obsahuje stručný obsah pripomienky, údaje o tom, kto 
predložil pripomienku, ktorým pripomienkam sa vyhovelo alebo nevyhovelo a z akých 
dôvodov. Dáva sa do poriadku proces prijímania všeobecne záväzného nariadenia a 
pripomienkovacieho konania.  Doteraz sa to robilo v súčinnosti s ekonomickou komisiou, 
všetky pripomienky jednotlivých komisií sa zhrnuli a ekonomická komisia k tomu zaujala 
stanovisko. Zápisnice ekonomicko-legislatívnej komisie tak budú obsahovať vyhodnotenie 
pripomienok k jednotlivým nariadeniam.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  



 
  

Dodatok č. 4 k Rokovaciemu poriadku komisií Obecného zastupiteľstva obce Sučany 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr.  
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr.  
Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné naria-
denie č. 11/2022 o výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku 
na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu a v zariadení školského stra-
vovania 

p. starosta uviedol, že k tomuto návrhu VZN obec obdržala pripomienky od Mgr. Žuchovej a p. 
Obžutovej. Návrh VZN bol prejednávaný aj na jednotlivých komisiách. Otvoril diskusiu k to-
muto návrhu VZN. 

Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala návrh VZN. Pripo-
mienky budú presunuté na radu školy. Pripomienka p. Obžutovej smerovala k tomu, či škola 
dokáže zohľadniť výšku poplatku podľa toho, či dieťa navštevuje ranný  poobedný školský klub 
a ako dlho. V prípade, že by dieťa chýbalo minimálne desať dní školského vyučovania, rodičom 
by sa vrátila pomerná časť poplatku. V prípade neprítomnosti dieťaťa dlhšej ako mesiac, sa 
odhlási na sekretariáte základnej školy. Ekonomicko-legislatívna komisia odporúča prijať VZN 
so zmenou.  

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že dochádza ku konfliktu ekonomicko-legislatívnej a sociál-
nej komisii ohľadom sumy poplatku v prípade, ak má dieťa zákonného zástupcu osobu inú ako 
rodiča, ktorá má dieťa zverené do osobnej starostlivosti alebo do starostlivosti na základe roz-
hodnutia súdu. Je potrebné si uvedomiť základný rozdiel medzi pestúnom a ústavom, kde je 
dieťa zverené (Centrum pre deti a rodiny, detské domovy), pričom p. Cervanová nie je pestú-
nom, ale profirodičom plateným Centrom pre rodiny a deti a na aktivity deti dostáva paušálnu 
sumu, z ktorej je hradené aj ŠKD – ak teda z tejto sumy uhradí ŠKD neostane dieťaťu už na iný 
krúžok. 

MUDr. Richard Koyš uviedol, že sociálna komisia nevidí dôvod, prečo by mal byť okruh osôb 
rozšírený o rodičov, ktorí majú dieťa zverené do pestúnskej starostlivosti.  

Uviedol, že je potrebné individuálne posúdiť rodičov v hmotnej núdzi, ktorí majú problém za-
bezpečiť potreby dieťaťa. 

p. Kyselica uviedol, že čo sa týka hmotnej núdze, pokiaľ sa podarí  toto vyšpecifikovať, nie je 
proti. Uviedol, že výška poplatku pre iné osoby ako rodičov nemusí byť poplatok 0, ale napr. 
50 %. 

MUDr. Koyš dodal, že v Cirkevnej základnej škole v Martine sa za prvé dieťa platí plná suma, 
za druhé sa platí 50 % a za tretie a následné sa poplatok neplatí. Mohlo by to ohroziť prevádzku 
Školského klubu detí. 



 
  

p. Krčula navrhol vypustenie tohto bodu z návrhu VZN z dôvodu diskriminácie ostatných ro-
dičov. Všetky rodiny majú hlbšie do peňaženky v tomto období. 

Ing. Pohl uviedol, že Rada školy riešila, že sa prerábali triedy ŠKD, vznikla jedna nová trieda, 
čím vznikli vyššie náklady. Vzhľadom k tomu, že sa poplatok zvyšoval nedávno. Je potrebné 
byť opatrný s návrhom sledovania prítomnosti v ŠKD. Návrh má byť jednoduchý na jeho rea-
lizáciu v praxi. Doporučuje sledovať obdobie dochádzky napr. dva týždne alebo mesiac, nie na 
jednotlivé dni. 

p. Kyselica uviedol, že je potrebné na žiadosť p. Cervanovej pozerať všeobecnou optikou po-
hľadu dopadu pre spoločnosť. Ak už len zo štyroch detí budú dve osožné pre spoločnosť, je to 
úspech. Mnoho detí z detských domovov pácha trestnú činnosť, sú umiestnené časom v Ústa-
voch na výkon trestu odňatia slobody, s čím má osobnú skúsenosť 

Mgr. Žuchová uviedla, že prítomnosť dieťaťa v ŠKD je možné odsledovať z dochádzky EDU-
PAGE. Nejedná sa o desať dní v priebehu mesiaca, ale desať po sebe idúcich dní v mesiaci. 
Uvedený návrh sa môže týkať rodín, kde si starí rodičia osvojili deti, príp. viacdetných rodín.  

Ing. Pohl uviedol, že dieťa môže byť prítomné na vyučovaní v škole, no nemusí byť v Školskom 
klube detí. 

p. prednostka uviedla, že zo sociálnej komisie vyplynulo, že by mala byť zavedená možnosť 
zriaďovateľa znížiť, resp. odpustiť príspevok na činnosť ŠKD, ak zákonný zástupca dieťaťa 
o takúto možnosť požiada. Ak bude schválený návrh VZN, bude sa týkať všetkých občanov, 
nielen p. Cervanovej. Návrh VZN o znížení poplatku pre náhradných rodičov predstavuje pre 
týchto rodičov sociálnu pomoc zo strany obce a umožní takýmto deťom zotrvanie v rodinnom 
prostredí. Čo sa týka odpustenia poplatku pre rodiča v hmotnej núdzi, táto možnosť už je zave-
dená v súčasnom VZN.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na  
VZN č. 8 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie č. 11/2022 o výške 
príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 
na činnosť školského klubu a v zariadení školského stravovania s pripomienkou: 
doplnenie pomerného zníženia poplatku za ŠKD za daný mesiac v prípade, ak sa dieťa 
nezúčastní vyučovania v ŠKD viac ako 10 po sebe idúcich pracovných dní (dní školského 
vyučovania)  

Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 7 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Ľubomír Kyselica,  
Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 4 (Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, MUDr. Richard Koyš) 
Nehlasoval: 0 

 

Návrh VZN obce Sučany č. ... /2023 Zásady hospodárenia s majetkom Obce Sučany 

p. starosta informoval, že predkladaný materiál bol zverejnený v zákonom stanovenej lehote.  



 
  

Diskusia: JUDr. Mgr. Belica, Mgr. Žuchová, p. prednostka 

JUDr. Mgr. Belica uviedol, že uznesením č. 134/2023 bolo odporučené obecnému úradu pri-
praviť Zásady hospodárenia s majetkom obce vo forme Všeobecne záväzného nariadenia. Po-
ďakoval za spracovanie Zásad hospodárenia v dvoch alternatívach, a to Smernice a VZN.  Na-
vrhol, aby z praktických dôvodov boli schválené zásady hospodárenia vo forme smernice, nie 
vo forme Všeobecne záväzného nariadenia.  

Mgr. Žuchová uviedla, že technicky je lepšia forma smernice. Ekonomicko-legislatívna komi-
sia prerokovala návrh Zásad o hospodárení s majetkom obce Sučany. Niektoré pripomienky 
členov komisie boli čisto technické, niektoré odporučila zapracovať do smernice, niektoré nie.  

 

p. prednostka uviedla, že odborník v oblasti samosprávneho práva doc. JUDr. Tekeliho hovorí, 
že zásadný rozdiel je v tom, že VZN pôsobí voči tretím osobám, voči všetkým obyvateľom 
obce, naopak Smernica je smerovaná dovnútra. Výrazne odporúčal prijatie zásad hospodárenia 
s majetkom obce vo forme smernice, nakoľko upravuje povinnosti správcov obcí pri nakladaní 
s týmto majetkom obce. Navyše, keď sa vezme do úvahy rozdiel v kvóre poslancov podľa zá-
kona o majetku obcí pri nakladaní s majetkom obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa, sa 
schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, pričom VZN potrebuje na zmenu menšie kvórum: 
3/5 prítomných poslancov. 

Dôvodom, prečo sú pripravené tieto Zásady je, že sa môže predávať, prenajímať majetok obce 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa iba v prípade, ak ten dôvod je uvedený v Zásadách. V 
prípade, že ten dôvod v Zásadách uvedený nie je, celý proces sa zbrzdí, lebo bude potrebná 
zmena VZN. Ak sa obecné zastupiteľstvo rozhodne niečo predať alebo prenajať, tak ho neza-
brzdí to, že nie je dôvod zahrnutý v Zásadách hospodárenia, ktoré obecné zastupiteľstvo môže 
zmeniť. Dôvodom tej zákonnej úpravy bolo to, že zrušenie všetkých historických nesplnených 
uznesení predchádzajúcich zastupiteľstiev o predaji majetku.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
Zásady hospodárenia s majetkom Obce Sučany s pripomienkami: 
• v Čl.7 ods.1, písm. e), znenie „dodržania právnych predpisov“opraviť na „nedodržania 
právnych predpisov“ 
• v Čl. 8 ods.4, znenie „Obec môže nadobúdať hnuteľný majetok aj bezodplatne od fyzických 
a právnických osôb. Ak na tohto majetku viaznu ťarchy, záväzky alebo iné obmedzenia v 
prospech tretích osôb, podlieha prijatie majetku schváleniu OZ“ zmeniť slovo „prijatie“ na 
slovo „nadobudnutie“. 
• v Čl. 9 ods.1, doplniť bod podľa Z.č.138/1991 „zámer realizovať zlepšenie energetickej 
efektívnosti budovy alebo zariadenia vo vlastníctve obce prostredníctvom energetickej služby 
s garantovanou úsporou energie poskytovanej na základe zmluvy o energetickej efektívnosti 
pre verejný sektor“ 
• v Čl. 9 ods.1, doplniť bod „prebytočnosť (hnuteľného/nehnuteľného) majetku obce“ 
• v Čl. 9 ods.1, doplniť bod „prijatie úveru, pôžičky alebo iného návratného zdroja 
financovania“ 
• v Čl. 9 ods.1, doplniť bod „prevzatie záväzku z úveru, dlhu alebo inej pôžičky právnickej 
osoby v zriaďovateľskej pôsobnosti obce“ 
• v Čl. 9 Vymedzenie kompetencií OZ, ods.1, písm. f) a písm. t) zvýšiť sumu z „500,00 EUR“ na 



 
  

„1 000,00 EUR“. 
• v Čl. 12 ods.1, doplniť znenie bodu „ak bola na majetok minimálne dvakrát vyhlásená 
obchodná verejná súťaž, táto bola neúspešná a o prevod majetku prejavil záujem konkrétny 
kupujúci“ nasledovne „ak bola na majetok v posledných piatich rokoch minimálne dvakrát 
vyhlásená obchodná verejná súťaž, táto bola neúspešná a o prevod majetku prejavil záujem 
konkrétny kupujúci“ 
• v Čl. 13 ods.11, doplniť znenie bodu „ide o nehnuteľnosť podľa predchádzajúceho tohto 
článku“ nasledovne „ide o nehnuteľnosť podľa predchádzajúceho bodu tohto článku  
• v Čl. 17 Hospodárenie s pohľadávkami a inými majetkovými právami Obce, ods.6, písm. c) 
presunúť na ďalší riadok.  
 
Hlasovanie z prítomných: 10 
Za: 10 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr.  
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, MUDr.  
Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Počas hlasovania chýbala Mgr. Lenka Žuchová 
 
 
Prevody, nájmy, výpožičky a nadobúdanie majetku obce a zriadenie tiarch na nehnuteľný 
majetok obce 

Žiadosť p. Pavla Mlynčeka a Ing. Pavla Hrabušu o odkúpenie pozemku 

p. starosta informoval o doručení žiadosti Ing. Pavla Mlynčeka a p. Ľudmily Mlynčekovej, a 
následne doručenej žiadosti od Ing. Hrabušu o odkúpenie spoluvlastníckeho podielu v 1/2 časti 
obecného pozemku. Podľa geometrického plánu vznikol novovytvorený pozemok o výmere 
32m štvorcových pri ulici Štúrovej, kde spoločný obecný prístup využíva rodina p. Mlynčeka 
a p. Hrabušu. Otvoril diskusiu a požiadal o stanovisko predsedov jednotlivých komisií.  

Ing. Pohl uviedol, že žiadosť bola prerokovaná na stavebnej komisii, ktorá bola osobne na uve-
denom pozemku. Stretli sa aj osobne s p. Mlynčekovou a p. Hrabušom. Ideálne riešenie, keďže 
toto sa už tretí alebo štvrtý raz dostalo na zasadnutie obecného zastupiteľstva, aby sa im odpre-
dali pozemky takým štýlom, že budú vlastne obidvaja spoluvlastníkmi týchto pozemkov tak, 
aby tam nevznikali do budúcna problémy, že tam niekto niekoho nepustí. Ďalším dôvodom je, 
že to je jediná prístupová cesta k pozemkom p. Hrabušu, ktorý sa spredu nemôže dostať k svo-
jim pozemkom. Je to vlastne bývalý chodník vedúci k materskej škole,  a to  z jednej strany až 
ku Komenského ulici. Komisia sa zhodla, že bude lepšie, keď sa pozemok odpredá.  

Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia žiadosti prerokovala, súhlasí s od-
predajom pozemku žiadateľom.  Zároveň požaduje vypracovanie geometrického plánu na parc. 
č. 1969, aby bolo zrejmé, ktoré časti pozemku majú zahradené súkromní vlastníci s tým, že si 
pozemok buď odkúpia, alebo posunú oplotenie pozemku.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo  
a) žiadosť Ing. Pavla Mlynčeka a Ľudmily Mlynčekovej o odkúpenie spoluvlastníckeho podielu 



 
  

(výška podielu ½) časti obecného pozemku E-KN 1969, k.ú. Sučany, o výmere 202 m2, v 
zmysle predloženého geometrického plánu č. 25/2017:  
- novovytvorený pozemok C-KN 1969/2, k.ú. Sučany o výmere 12 m2, ktorý žiadajú odkúpiť 
do výlučného BSM spoluvlastníctva 
- novovytvorený pozemok C-KN 1969/3, k.ú. Sučany o výmere 32 m2, ktorý žiadajú odkúpiť, 
a to do ich BSM. 
b) žiadosť od Ing. Pavla Hrabuša o odkúpenie spoluvlastníckeho podielu (výška podielu ½) 
časti obecného pozemku: novovytvorený pozemok C-KN 1969/3 o výmere 32 m2 (podľa 
geometrického plánu č.25/2017, predloženého Ing. Pavlom Mlynčekom a manželkou Ľudmilou 
Mlynčekovou)  
II. odporúča 
Obecnému úradu vypracovať geometrický plán pre obecný pozemok E-KN 1969 a predložiť  
následne obe žiadosti na rokovanie obecnému zastupiteľstvu 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Lenka Žuchová, Milan Cuna, Mgr. Veronika 
Dodeková, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav 
Mihálik, Ing. Peter Pohl, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

Ponuka na odpredaj pozemkov – Milan Figura, Valča 

p. starosta informoval o ponuke p. Milana Figuru na odpredaj pozemkov. Jedná sa o pozemky 
v katastri obce Sučany za tenisovými kurtami pri Prefe. Celkom je to 7 parciel o výmere 20.700 
m2 a v podielovom spoluvlastníctve 280 m2 v cene 29 €/m2. Uvedenú ponuku prerokovali jed-
notlivé komisie. 

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia ponuku prerokovala. Jedná sa o zaujímavé pozemky 
medzi Prefou a Rančom. Jediným problémom je prístup k pozemkom, a to cez starý Ranč. Cena 
je výhodná, celkom 610 tis. €. Komisia konštatovala, že pozemky sú určené na zastavanie a ich 
funkčné využitie v platnom územnom pláne je určené ako V1, kde sa pripúšťa výstavba zaria-
dení priemyselnej výroby, sklady, manipulačné plochy, plochy dopravného a technického vy-
bavenia, izolačná a vnútro areálová zeleň; a  O2 , ktoré je určené na výstavbu stavieb pre ob-
sluhu územia slúžiace obchody, služby, administratívne a správne zariadenia, stravovacie za-
riadenia a športové zariadenia, polyfunkčné obytné budovy, ubytovne na prechodné ubytovanie, 
hotel-kongresové centrum, služby v oblasti cestovného ruchu, parkoviská pre osobné automo-
bily, s hlavnou funkciou súvisiaca technická a obslužná vybavenosť, market, obchodné domy, 
kino a tržnice. Komisia neodporúča nákup pozemkov za ponúkanú cenu vzhľadom k tomu, že 
by to bolo veľké zaťaženie pre obec. 

Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia ponuku prerokovala. Pozemky sú 
zaujímavé, no je to vysoká suma na nadobudnutie majetku. 

p. Krčula sa opýtal, či došlo k jednaniu o znížení ceny.  

p. starosta uviedol, že ponuka bola stavaná pevne. Rokovať o znížení ceny bude, pokiaľ ho 
obecné zastupiteľstvo poverí. Je potrebné vziať do úvahy využitie pozemku do budúcna. V žia-
dosti o zmenu v územnom pláne boli tieto pozemky zahrnuté sčasti ako priemyselná zóna, 
sčasti ako občianska vybavenosť, kde aj p. Kavulek deklaroval, že tieto pozemky potrebuje 



 
  

zaradiť do priemyselnej zóny. Majiteľ pozemkov poslal ponuku, o ktorej je možné rokovať.  
Žiadosť o zaradenie pozemkov do priemyselnej zóny následne stiahol a súhlasí aj s občianskou 
vybavenosťou, čím získa väčšie možnosti využitia pozemkov, napr. obchodný reťazec, výrobná 
hala. V prípade neakceptovania ceny je možné o cene rokovať a následne obecné zastupiteľstvo 
informovať.  

p. Kyselica uviedol, že by bolo vhodné rokovať o cene z dôvodu, aby pozemky nekúpil niekto 
iný a zrealizuje na nich zámer v rozpore so záujmami obce.  

p. starosta uviedol, že na uvedených pozemkoch je možné v zmysle územného plánu obce vy-
stavať len územný plán alebo občiansku vybavenosť. V prípade neschválenia ponuky bude 
obec rokovať o znížení ceny.  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo  
ponuku Milana Figuru na predaj pozemkov C-KN 2100/195, 2100/183, 2100/204, 2100/190 (v 
podiele ½), 2100/181 (v podiele ½), 2100/189, 2100/182, k.ú. Sučany, spolu o výmere 21.005 
m2 za kúpnu cenu 29 EUR/m2, tj za celkovú cenu cca 609.145,- EUR. 
II. schvaľuje  
Kúpu pozemkov C-KN 2100/195, 2100/183, 2100/204, 2100/190 (v podiele ½), 2100/181 (v 
podiele ½), 2100/189, 2100/182, k.ú. Sučany, spolu o výmere 21.005 m2 za kúpnu cenu 29 
EUR/m2, tj za celkovú cenu cca 609.145,- EUR. 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 0 
Proti: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert,  
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard  
Koyš) 
Zdržal sa: 2 (Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 

Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Michal Cicko, Pri Váhu 9A, Sučany – pridelenie obytného kontajnera 

p. starosta informoval o doručenej žiadosti p. Michala Cicka, byt. Pri Váhu 9A, Sučany o pri-
delenie obytného kontajnera. Uvedená žiadosť bola prerokovaná jednotlivými komisiami. 

MUDr. Richard Koyš uviedol, že bytová komisia súhlasí s uzavretím nájomnej zmluvy na 
obytný kontajner po dobu 1 roka.  

Mgr. Žuchová sa opýtala, či sa jedná o pridelenie voľnej unimobunky, alebo tam žiadateľ mo-
mentálne býva. 

p. starosta odpovedal, že sa jedná o pôvodnú, nie novú unimobunku. 



 
  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
pridelenie obytného kontajnera ul. Pri Váhu 9A pre Michala Cicka na dobu určitú 1 rok za 
podmienky uzatvorenia notárskej zápisnice o vyprataní nehnuteľnosti v prípade neplnenia 
povinnností nájomcu z nájomnej zmluvy 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr.  
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr.  
Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Marcela Končeková a Jozef Konček, Pri Váhu 7A, Sučany – žiadosť o pridelenie bytu  
 
p. starosta informoval o doručenej žiadosti p. Marcely Končekovej a Jozefa Končeka, Pri Váhu 
7A, Sučany o pridelenie bytu.  
 
MUDr. Koyš uviedol, že bytová komisia súhlasí s pridelením bytu na obdobie jedného roka.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
pridelenie bytu Pri Váhu 477/7A pre Marcelu Končekovú a Jozefa Končeka na dobu určitú 1 
rok za podmienky uzatvorenia notárskej zápisnice o vyprataní nehnuteľnosti v prípade 
neplnenia povinnností nájomcu z nájomnej zmluvy 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr.  
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr.  
Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Žiadosť spoločnosti Maro, s.r.o. 

p. starosta informoval o doručenej žiadosti spoločnosti MARO, s.r.o. o zmenu funkčnosti vy-
užitia pozemku parc. č. 2100/65 v k.u. Sučany, a to z plochy občianskej vybavenosti na plo-
chy výroby ťažby nerastných surovín v územnom pláne. 

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia prerokovala žiadosť  spoločnosti. Maro, s.r.o. o zmenu 
funkčného využitia pozemku CKN 2100/165 k.ú. Sučany z O2 – plochy občianskej vybavenosti 
na V1 – plochy výroby a ťažby nerastných surovín v územnom pláne. Komisia neodporúča 
schváliť zmenu funkčného využitia na V1 v zmenách a doplnkoch UPN-O. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 



 
  

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Žiadosť  sp. Maro, s.r.o. o zmenu funkčného využitia pozemku CKN 2100/165 k.u. Sučany 
z O2 – plochy občianskej vybavenosti na V1 – plochy výroby a ťažby nerastných surovín 
v územnom pláne.  
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 0  
Proti: 6 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert,  
Miroslav Mihálik, MUDr. Richard Koyš) 
Zdržal sa: 4 (Ľubomír Kyselica, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ing. Peter Pohl) 
Nehlasoval: 1 (Mgr. Lenka Žuchová) 

Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Informácia o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (ihrisko pri ul. Hlavná, 
rekonštrukcia RKD, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha domu Ďurka 
Langsfelda ai.) 

 

Rekonštrukcia Robotníckeho kultúrneho domu 

p. starosta informoval, že dnes bola dovezená dlažba a začína sa s pokládkou schodiska vo 
vonkajších priestoroch pri bezbariérovom vstupe do budovy RKD. Čo sa týka rekonštrukcie 
dámskych a pánskych sociálnych zariadení, je ukončená. Predvčerom doviezli dlažbu na pod-
lahu do sály robotníckeho domu. Od zajtra budú prebiehať inštalačné práce v rámci audia a vi-
dea, na stenách sú vysekané drážky. Budú sa robiť omietky, podlaha a inštalovať audio technika 
v rámci javiska a vrchnej časti premietania. Dňa 10. 11. sa budú konať Vojenské melódie, je 
snaha, aby to bolo celé už dokončené. Uviedol, že ďalšie informácie budú podané pri riešení 
zmeny rozpočtu, kde sú okrem žiadostí o dotácie premietnuté aj neoprávnené výdavky na ma-
ľovanie, radiátory, sadrokartón v sociálnych zariadeniach, aby tam bol kvalitnejší podhľad. 
Taktiež je navrhnuté vymaľovanie sály RKD. Všetko je potrebné urobiť tak, aby sa to stihlo v  
riadnom termíne ukončenia projektu. Následne bude potrebné sprostredkovateľskému orgánu 
všetko zdokumentovať, podložiť rekonštrukciu fakturačne a projekt celkovo ukončiť. Súčasne 
sa plánuje a realizuje aj príprava ďalších prác v rámci projektu. Pripravuje sa projektová doku-
mentácia na strechu a zateplenie obvodových stien. Podmienkou je aj nejaký obnoviteľný zdroj. 
Zajtra sa uskutoční stretnutie s projektantmi, v rámci toho bolo zadané spracovanie statického 
posudku, správa k inžiniersko-geologickému posudku rohu budovy robotníckeho kultúrneho 
domu z juhovýchodnej strany, kde bola prasklina. V závere tejto správy sa píše, že tá trhlina 
bola spôsobená tým, že v hĺbke 3,5 m  hĺbke návoz. Prieskum bol navŕtaný do hĺbky 7m a 
skúmal podložie. Príčina prasknutia steny tak nebola spôsobená vlhkosťou od potoka, ale na-
vážkou materiálu v čase, keď predkovia uvažovali o rozšírení budovy a naviezli časť pozemku 
za potokom a následne na tom návoze postavili základy objektu, teda súčasného javiska. Správa 
je o prieskume, budova nie je zastabilizovaná, odporúčajú sa tam dať mikropilóty alebo súbežne 
sa tam ukotví po juhovýchodnej strane nejaký pás a zastabilizuje sa to betónom. Bude to zahr-
nuté do projektovej dokumentácie, no momentálne je ťažké povedať, či to bude opravnený ná-
klad alebo nie.  

p. Krčula sa opýtal, či nevadí prerábke momentálny zlý stav strechy budovy. 



 
  

p. starosta odpovedal, že si nemyslí, že by to malo nejaký dosah na to, preto sa robil aj tento 
prieskum, aby obec mala možnosť si špecifikovať zaťaženie tejto strechy. Ako krytina by sa 
volil plech, nie škridľa vzhľadom k stavu obvodového múru. Druhý pripravovaný projekt, ktorý 
sa týka zateplenia obvodového plášťa, výmeny strechy a nejakého doplnkového zdroja z obno-
viteľných zdrojov, žeby nejak ovplyvnil potom rekonštruovanú vnútornú časť budovy. Dodal, 
že je potrebné urobiť vnútorné inštalácie bez toho, aby sa následne zasahovalo do sály. Dodal, 
že je si vedomý toho, že začať by sa malo od strechy. Ale vzhľadom k tomu, že táto projektová 
dokumentácia bola nachystaná v časoch Covid-u, kde boli prijaté opatrenia a výzva bola šitá na 
dezinfekciu, sociálne zariadenia a obnovu týchto priestorov o audio-video techniku. Projekt bol 
„napasovaný“ presne na parametre výzvy. Ak by obec v tom čase podala projekt na rekonštruk-
ciu strechy, bol by to neoprávnený náklad. Vtedy bola spracovaná cenová ponuka na rekon-
štrukciu strechy s nákladmi 56.000 €, len na strechu. Momentálne sa chystá projektová doku-
mentácia. Skonštatoval, že každú chvíľu vyjde výzva na obnovu, či už pamiatkových budov, 
alebo robotníckych domov. Na toto je už prijaté uznesenie, pokračuje sa v súlade s prijatým 
uznesením ďalej.  

Ihrisko pri ul. Hlavná 

p. starosta uviedol, že čo sa týka ihriska na ul. Komenského, dnes sa  demontovali staré prvky 
detského ihriska (šmýkačka, preliezka, hojdacie koníky, zrealizovala sa skrinka pre šmýkačku,  
hniezdo, pieskovisko a robí sa tam výkop pre kolotoč, ktorý už je naskladnený. Zhruba štyri 
dni bude pršať, ale pokiaľ by v piatok bolo rozumné počasie, bolo by dobré tam zaliať betón 
niekedy možno v priebehu dvoch týždňov. Vznikol menší časový sklz, no nie zo strany obce. 
Je snaha v priebehu dvoch týždňov inštalovať toto ihrisko. Dodal, že verí, že sa to s vysúťaže-
ným dodávateľom podarí a všetky veci, čo sa týka prípravy dopadových plôch, budú pre dodá-
vateľa nachystané.  

Parkovisko pri jedálni materskej školy 

p. starosta uviedol, že parkovisko pri jedálni materskej školy je na 97% ukončené. Chýba tam 
akurát zapieskovanie zámkovej dlažby a dorezávky ohľadom odvodenia tohto objektu okolo  
revíznych šácht na dažďovú vodu. Uviedol, že je predpoklad, že v budúcom týždni by sa mohlo 
dať parkovisko do prevádzky a užívania zamestnancom jedálne a učiteľkám materskej škôlky.  

Strecha rodného domu Ďurka Langsfelda 

p. starosta uviedol, že ďalším investičným zámerom do budúcna pre obec v rámci toho, že 
prichádzajú nové výzvy, či už  z Ministerstva kultúry alebo z IROP-u. Nakoľko naposledy obec 
nebola úspešná v rámci projektu rekonštrukcie kultúrnej pamiatky - Domu Ďurka Langsfelda, 
je snahou pokúsiť sa znova zapojiť do tejto výzvy a podať žiadosť na obnovu kultúrnej pa-
miatky, a to strechy domu Ďurka Langsfelda. Projekt je nachystaný,  je prijaté uznesenie. § 

Rekonštrukcia budovy stavebného úradu 

p. starosta uviedol, že ďalšou výzvou je obnova objektov pre samosprávy. Obec má záujem v 
rámci tejto výzvy zrekonštruovať budovu stavebného úradu, v minulosti sa zapájala do projek-
tov, žiaľ nebola úspešná. Na rekonštrukciu objektu stavebného úradu je projekt pripravený. Je 
pripravené uznesenie o zapojení sa do tejto výzvy.  

Asfaltovanie ul. Hviezdoslavova, Hurbanova, Stará hradská 



 
  

p. starosta uviedol, že čo sa týka asfaltovania ulíc Hviezdoslavova, Hurbanova a Stará hradská, 
zo strany dodávateľa bola stavba ukončená. Ostáva ešte jeden menší nedostatok a to je vyasfal-
tovanie časti smerom ku komunitnému centru. Na Ministerstvo vnútra boli zaslané doklady s 
fotodokumentáciou spolu so žiadosťou o platbu. Dodal, že predpokladá, že do konca do konca 
roka bude platba uhradená.  

 

p. starosta ďalej informoval, že čo sa týka žiadosti zaslanej na Envirofond ohľadom materskej 
škôlky,  tá bola úspešná. Obec tak bude môcť zrealizovať projekt na energetickú úsporu, teda 
zateplenie, výmenu okien a výmenu kúrenia v objektoch A a B materskej škôlky. Ukončené by 
to malo byť do októbra 2024. Obec momentálne čaká na zmluvy a následne sa spustí súťaž na 
výber dodávateľa týchto prác. Realizácia projektu bude náročná vzhľadom k tomu, že v mater-
skej škole je 112 detí v obidvoch objektoch. Čas letných prázdnin nebude postačovať na reali-
záciu projektu, zateplenia, výmeny okien a kúrenia, tak sa s riaditeľkou materskej školy uvažuje 
o uzatvorení materskej školy skôr a bude tak potrebné veci logisticky pripraviť už aj s vysúťa-
ženým dodávateľom tak, aby rekonštrukcia mohla prebehnúť a deti tak mohli v septembri na-
stúpiť do škôlky. Uviedol, že verí, že pri kontrolách verejného obstarávania už proces zo strany 
štátu nebude taký komplikovaný, výkon kontroly nebude trvať sedem mesiacov, ale prejde ply-
nule aj vzhľadom k tomu, že je potrebné chápať aj zriaďovateľov týchto  základných a mater-
ských škôl. Sprocesovať takúto rekonštrukciu nie je jednoduché. Obec úzko komunikuje aj s 
riaditeľkou materskej školy, návrhy a riešenia budú vzájomne vykonzultované. Bude to jeden 
z najväčších a pilotných projektov v rámci obce. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
- podanie žiadosti o dotáciu na projekt “Obnova administratívnej budovy námestie SNP 133/27, 
Sučany” vo výzve na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na základe výzvy na 
poskytnutie dotácie Environmentálneho fondu: oblasť: zvyšovanie energetickej účinnosti 
existujúcich verejných budov s dôrazom na ochranu ovzdušia (L) 
- zabezpečenie financovania neoprávnených výdavkov projektu predstavujúcich rozdiel medzi 
celkovými výdavkami projektu a celkovými oprávnenými výdavkami projektu, vrátane 
prípadných neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu, v prípade, 
že takáto situácia bude relevantná, v maximálnej výške do 7.000,- Eur 
- zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci  
- zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu „Obnova 
administratívnej budovy námestie SNP 133/27, Sučany “ vo výške minimálne 3% celkových 
oprávnených výdavkov projektu, tj v maximálnej výške do 4.000, - Eur. 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
- podanie žiadosti o dotáciu na projekt “Obnova NKP - rodinný dom J. Langsfelda_Sučany - 



 
  

výmena dreveného krovu a strešnej krytiny” na základe výzvy na poskytnutie dotácie 
Ministerstvo kultúry Slovenskej republiky podľa § 5 ods. 2 zákona č. 299/2020 Z. z. o 
poskytovaní dotácií v pôsobnosti MKSR v programe Obnovme si svoj dom 
- zabezpečenie financovania neoprávnených výdavkov projektu predstavujúcich rozdiel medzi 
celkovými výdavkami projektu a celkovými oprávnenými výdavkami projektu, vrátane 
prípadných neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v priebehu realizácie projektu, v prípade, 
že takáto situácia bude relevantná, v maximálnej výške do 7.000,- Eur 
- zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci  
- zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu „Obnova 
NKP - rodinný dom J. Langsfelda_Sučany - výmena dreveného krovu a strešnej krytiny“ vo 
výške minimálne 5% celkových oprávnených výdavkov projektu, tj v maximálnej výške do 
4.000, - Eur. 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

p. starosta uviedol, že vzhľadom k tomu, že bola vznesená požiadavka zástupcu starostu, 
MUDr. Richarda Koyša, na telesá mostov. Aj vzhľadom k tomu, že teleso mosta kanála bolo 
vypustené, tak bola využitá možnosť vojsť do koryta a spravila sa s oprávnenou osobou skúška 
tohto mosta. Cenová ponuka na ostatné telesá v správe obce Sučany bola zaslaná. V rámci 
schválených finančných prostriedkov sa spravila záťažová skúška kanálového mosta. Uviedol, 
že bude poslancov informovať po obdržaní posudku. Uviedol, že výsledok záťažovej skúšky 
bude zaslaný Armáde Slovenskej republiky. Nateraz je ťažké odhadnúť, aká tonáž tam bude 
zachovaná. Je možné, že bude obmedzená nejakou dopravnou značkou, takže sa počká na vý-
sledok tejto odbornej prehliadky a záťažovej skúšky, aby bolo zrejmé, ako postupovať ďalej. 
Na rok 2024 bude potrebné naplánovať finančné prostriedky potrebné na realizáciu záťažových 
skúšok ostatných mostných telies. Na základe týchto odborných posudkov sa bude postupovať 
ďalej. Uviedol, že je medializované, že stavy mostov na Slovensku sú dosť kritickom stave. Dá 
sa povedať, že obec Sučany má tú smolu, že v katastri obce ich je dosť dosť veľa, nielen mosty 
ale i mostné telesá, ktoré sú smerom na Podskalu,  alebo pri Starej hradskej pri katolíckom 
kostole. Je potrebné ísť od tých najdôležitejších. Uviedol, že čo sa týka Schulzovho dvora, proti 
vydanému stavebnému povoleniu bol vznesený protest prokurátora. Povolenie bolo vydané sta-
vebným úradom obce, protestu prokurátora bude potrebné vyhovieť. Konateľ spoločnosti Con-
stario bude informovaný. Oni robili všetky podklady v rámci starého územného plánu s tým, že 
aj v novom územnom pláne je tá podlažnosť nejak zachovaná. Spoločnosť bude musieť prejsť 
novým schvaľovacím konaním odznova. 

Diskusia: p. Krčula 

p. Krčula sa opýtal, že ak vyjdú zlé výsledky meraní mostných telies, čo sa s tým bude robiť? 
Odkiaľ vezme obec finančné prostriedky. Navrhol ponúknuť ich Slovenskej správe ciest. 

p. starosta uviedol, že obec má v správe starý Váhový most, v r. 2010 došlo k jeho stabilizácii. 
Pomôcť sa dá obmedzením váhy s tým, že nákladným automobilom je tam zákaz vjazdu, čo 
sčasti pomôže. Nie je jasné, čo potom spraví Armáda Slovenskej republiky, ak takéto obme-
dzenie obec umiestni na kanálový most. Obec bude určite žiadať o súčinnosť. Súčinnosť 



 
  

požadovala aj v roku 2018 alebo 2019 pri rekonštrukcii ul. Fatranskej. Vtedy žiadosti obce 
nevyhoveli s argumentom, že nemajú finančné prostriedky. Kanálový most je pomerne dosť 
zaťažovaný práve technikou Armády Slovenskej republiky a ťažbou dreva. Uviedol, že si počká 
na výsledok a ak vyjde zle záťažová skúška, tak obec určite urobí obmedzenie dopravnou znač-
kou.  

Ďalej p. starosta informoval, že čo sa týka Územia miestneho rozvoja, tak projekty, ktoré sa 
schvaľovali, sú v zásobníkoch - rekonštrukcia materskej škôlky a rekonštrukcia robotníckeho 
kultúrneho domu. Tieto sa budú zo zásobníka vypúšťať vzhľadom k tomu, že sa realizujú z 
iného projektu. Sú tam ešte aj tie ostatné a do 25. 11. by sa mal ešte doplniť nejaký nejaký 
projekt v rámci opatrení. Obec by sa do neho mohla zapojiť. Sú tam aj opatrenia týkajúce sa  
komunity Marginalizovanej rómskej komunity,  projekty na energetickú efektívnosť, kde žiaľ 
je malá alokácia a veľký záujem. Sú tam aj  miestne komunikácie, ale to je tiež prípad, kde je 
malá alokácia finančných prostriedkov na toto opatrenie a obrovský záujem obcí. Obec sa po-
kúsi popasovať a dohodnúť sa aj s partnermi, primátormi a starostami, aby si každý z toho 
koláča ukrojil čo možno najviac v rámci prichystaných projektov, aby sa to mohlo využiť v 
plnej miere.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
Informáciu o projektoch a realizácii investičných zámerov v obci rekonštrukcia komunikácií, 
(ihrisko pri ul. Hlavná, rekonštrukcia RKD, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha 
domu Ďurka Langsfelda, zateplenie stavebného úradu ai.) 
II. berie na vedomie 
Informáciu o projektoch a realizácii investičných zámerov v obci rekonštrukcia komunikácií, 
(ihrisko pri ul. Hlavná, rekonštrukcia RKD, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha 
domu Ďurka Langsfelda, zateplenie stavebného úradu ai.) 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce 

p. starosta požiadal o schválenie uznesenia v nasledovnom znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
obstaranie zmien a doplnkov k Územnému plánu obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu celého katastrálneho územia.  
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 



 
  

Zdržal sa: 0 
 
Vyhodnotenie činnosti ZŠ a MŠ za šk. rok 2022/23 

p. starosta vzhľadom k tomu, že obdržal informácie od poslancov, že uvedený materiál nemali 
v predstihu v materiáloch na rokovanie obecného zastupiteľstva, stiahol bod z rokovania obec-
ného zastupiteľstva a presunul ho na nasledujúce rokovanie obecného zastupiteľstva. 

Žiadosti o dotácie 

p. starosta uviedol, že boli doručené dve žiadosti o poskytnutie dotácie, a to od Futbalového 
oddielu Tatran Sučany a od Centra enviromentálnej výchovy Turiec.  

Žiadosť o dotáciu – Futbalový oddiel Tatran Sučany 

p. starosta informoval o doručenej žiadosti Futbalového oddielu Tatran Sučany na dofinan-
covanie 3000 € vzhľadom k tomu, že v mesiaci júl bol ukončený projekt na 

Diskusia: Mgr. Žuchová, p. Cuna, p. Krčula 

Mgr. Žuchová uviedla, že po poslednom zasadnutí obecného zastupiteľstva, kde nebola schvál-
ená žiadosť podaná Futbalovým oddielom TJ Tatran Sučany, bola oslovená jej zástupcami, že 
podala zavádzajúce informácie. Na spoločnom stretnutí bola oslovená zástupcami, aby boli veci 
uvedené na pravú mieru.  

p. Krčula uviedol, že Futbalový oddiel žiada obec o poskytnutie dotácie z rozpočtu obce  na 
dofinancovanie výdavkov v roku 2023 vo výške 3000 €.  Svoju žiadosť odôvodňujú tým, že v 
mesiaci jún a júl bol ukončený projekt obecného úradu na pozíciu hospodár-hospodárka, ktorý 
bol financovaný z Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny. Po ukončení projektu bol oddiel 
nútený tieto pozície obsadiť novými pracovníkmi, žiadajú preto o dofinancovanie finančných 
prostriedkov na  mzdy. Túto žiadosť prerokovala len ekonomická komisia.  

p. Cuna sa opýtal, či boli oslovení Futbalovým oddielom sponzori z priemyselnej zóny. 

p. starosta odpovedal, že posledné roky prejavovali záujem o sponzorstvo, oslovili závody v 
priemyselnej zóne. Každý jeden podnik mal náročné sa vysporiadať s vlastnými problémami. 
Uviedol, že komunikoval s p. Špirkom, zástupcom oddielu, že obec chce mať prehľad o celko-
vom fungovaní oddielu. V rámci dobrých vzťahov by rád videl presné hospodárenie, ktoré za-
chytáva i sponzorské finančné prostriedky. Padla aj otázka, čo do budúcna s futbalom. Hráči 
momentálne hrajú ligu, na ktorú majú. Hrajú hráči z obce, nedochádza k odlivu hráčov zo Su-
čian. Treba si uvedomiť aj to, že rastú ceny elektrickej energie, ktorú platí obec.  

Mgr. Žuchová uviedla, že výchova dorastu je na vysokej úrovni. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
poskytnutie dotácií z rozpočtu obce na rok 2023 pre Futbalový oddiel Tatran Sučany vo výške 
3.000,- Eur na účel: financovanie miezd hospodára a hospodárky 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 



 
  

Za: 9 (Ing. Peter Pohl, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. Róbert 
Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Lenka Žuchová) 
 
Žiadosť o dotáciu pre Centrum enviromentálnej výchovy Turiec 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča žiadosť schváliť, 
navrhla 1000 €. 
 
p. prednostka uviedla, že tento rok sa vďaka zmene všeobecne záväzného nariadenia zistilo, že 
Centrum enviromentálnej výchovy Turiec nevie poskytnúť čestné vyhlásenia pre zber  údajov. 
Zároveň je zrejmé, že Centrum enviromentálnej výchovy Turiec nie je CVČ, ale občianske 
združenie, tj v ďalších rokoch mu môže byť prideľovaná dotácia, ale z vlastného rozpočtu obce 
a nie z prostriedkov, ktoré obec dostáva na CVČ.  Centrám voľného času ˇďalej len CVČ) patrí 
107 €/žiaka. Mesto Turany uvedenému CVČ poskytlo 1.350 €, Mesto Vrútky 500 €, Mesto 
Martin 5.000€, Obec Košťany nad Turcom 350 €. 
 
Ing. Pohl uviedol, že Rada ZŠ navrhuje zmenu Všeobecne záväzného nariadenia, nakoľko sa k 
financiám nedostanú krúžky v ZŠ, ale krúžky, o ktorých rozhodne rodič.  
 
p. prednostka uviedla, že príspevok je možné poskytnúť iba jednému CVČ, nedá sa rozdeliť 
pomerne. Z hľadiska spravodlivosti (i keď to zákon vyslovene pri CVČ mimo obce Sučany 
nevádza) by sa mali peniaze dať tomu CVČ, na ktoré ich obec dostane v podielových daniach 
– tj tomu CVČ kde dá rodič čestné vyhlásenie pre zber údajov). Tak, ako dochádzajú do Sučian 
na krúžky deti z okolitých obcí, takisto deti zo Sučian navštevujú martinské centrá voľného 
času. CVČ, ktoré neobdržali vyhlásenie, vyžadujú financovanie krúžkov od rodičov.  
 
JUDr. Mgr. Peter Belica navrhol poskytnutie dotácie vo výške 300 € vzhľadom na frekvenčnosť 
krúžkov.  
 
Mgr. Žuchová podala pozmeňujúci návrh, poskytnutie dotácie vo výške 1.000 €. 
 
Ing. Pohl uviedol, že sa prikláňa k nižšej sume.  
 
Mgr. Kováč navrhol poskytnutie dotácie vo výške 500 € tak, ako Mesto Vrútky.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
poskytnutie dotácií z rozpočtu obce na rok 2023 pre Občianske združenie Centrum 
environmentálnej výchovy Turiec vo výške 500,- Eur na účel: realizácia projektu 
environmentálnej výchovy žiakov základných škôl 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 7 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 3 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert) 
Zdržal sa: 1 (Ing. Peter Pohl) 
Nehlasoval: 0 

Zmena rozpočtu obce 



 
  

p. starosta skonštatoval, že zmena rozpočtu vyplýva aj z poskytnutia dotácie Futbalovému od-
dielu a Centru enviromentálnej výchovy Turiec.  

Mgr. Žuchová uviedla, že poslala podnet obci na základe platného Všeobecne záväzného na-
riadenia. Chcela by podporiť poskytnutie mimoriadnych dávok. 

p. starosta navrhol presunúť tento bod za správy z komisií. Vzhľadom k tomu, že tento materiál 
bol doručený dnes o 14,20 hod., nebolo možné jeho zapracovanie a prerokovanie.  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
presun bodu programu „Zmena rozpočtu obce“ za bod programu „Správy z komisií“ 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Správy z komisií 

Ing. Peter Pohl informoval o činnosti stavebnej komisie. Komisia prerokovala žiadosti o odkú-
penie a odpredaj pozemkov, žiadosti o zmenu územného plánu obce; návrh uznesenia na zmeny 
územného plánu obce. Komisia prerokovala podnet nájomcov bytov ul. Tehelná na rozšírenie 
počtu parkovacích miest. Komisia neodporúča rozširovanie parkovacích plôch pri nájomných 
bytových domoch z dôvodu dodržania percenta zastavanosti a podielu zelene. Stavebná komi-
sia bola oboznámená s možnosťou obce zaviesť poplatok za rozvoj v zmysle zákona 44//2015 
Z.z.. Komisia odporúča OZ schváliť VZN o zavedení poplatku za rozvoj. Komisia sa zaoberala 
podnetom niektorých poslancov OZ, ktorí odporúčajú prehodnotiť bilboardy a reklamy na sta-
rom futbalovom ihrisku. Komisia odporúča zachovať existujúce reklamné stavby, ale navrhuje 
zvýšenie nájmu. 

Informoval, že stavebná komisia prerokovala a berie na vedomie pripravený Návrh na VZN 
Zásady hospodárenia s majetkom obce, v ktorom sú doplnené dôvody hodné osobitného zreteľa 
z dôvodu zmeny zákona o majetku obcí od 1.11. 2023.  
Stavebná komisia bola informovaná o doručenom proteste prokurátora proti rozhodmutiu 
stavebného úradu obce Sučany, ktorý rozhodol o umiestnení stavby „Obytný súbor Sučany – 
Rezidencia Schulzov dvor“. Komisia berie túto skutočnosť na vedomie. Komisia konštatuje, že 
pôsobnosť stavebného úradu je preneseným výkonom štátnej správy, ktorú zabezpečujú 
zamestnanci, ktorí preukázali osobitné kvalifikačné predpoklady. Preto na základe odborného 
komentára k § 117 stavebného zákona (autorka JUDr.Olga Petková a kol.) treba osobitne 
zdôrazniť, že obecné, resp. mestské zastupiteľstvá nemôžu zasahovať do činnosti stavebného 
úradu, pretože stavebný úrad nevykonáva samosprávnu činnosť. 



 
  

Ďalej informoval o záveroch rokovania rady školy pri ZŠ, ktorá apeluje na bezpečnosť žiakov 
prechádzajúcich cez prechod pre chodcov, chýbajú tam pracovníci MOPS. Komisia navrhuje 
doplniť výstražnú dopravnú značku „Pozor škola“ a  zvýraznenie vodorovného dopravného 
značenia – prechod pre chodcov červenou farbou. 
 
Mgr. Žuchová informovala o činnosti ekonomicko-legislatívnej komisie. Komisia prerokovala 
žiadosť Ing. Vladimíra Hubera o odkúpenie služobného notebooku, jeho odpredaj neodporúča, 
z dôvodu, že nie je neupotrebiteľným majetkom.  
Ďalej komisia prerokovala návrh VZN o zavedení poplatku za rozvoj. Prerokovala nájomné 
zmluvy na billboardy v obci, z ktorých je príjem do rozpočtu obce predstavuje 8 tis. €. Na 
základe podnetu poslancov obecného zastupiteľstva sa komisia zaoberala ukončením 
nájomných zmlúv so spoločnosťami, ktoré v obci prevádzkujú bilboardy. Napriek 
nezanedbateľnému príjmu do rozpočtu obce z daných zmlúv, ekonomicko-legislatívna komisia 
odporúča, z dôvodu odstránenie vizuálneho smogu v obci, vypovedanie nájomných zmlúv.  
Ďalej ekonomicko-legislatívna komisia bola oboznámená s možnosťou obce zaviesť poplatok 
za rozvoj 5 v zmysle zákona č. 44//2015 Z.z.. Zavedenie poplatku je na základe dobrovoľnosti 
obce, a to vlastným všeobecne záväzným nariadením. Zavádza sa v obciach, kde sa predpokladá 
stavebný rozvoj a poplatok slúži ako jeden zo zdrojov na dobudovanie s tým súvisiacej sociálnej 
a technickej infraštruktúry. Zákon taxatívne vymedzuje stavby, ktoré nie sú predmetom 
poplatku za rozvoj, a to stavby sociálnej infraštruktúry, drobné stavby, zdravotnícke zariadenia, 
stavby za účelom odstraňovania porúch a havarijných stavov, a podobne. Poplatková povinnosť 
vzniká dňom právoplatnosti stavebného povolenia. Poplatníkom je fyzická alebo právnická 
osoba, ktorej bolo ako stavebníkovi vydané stavebné povolenie. Základom poplatku je výmera 
nadzemnej časti podlahovej plochy realizovanej stavby v m2. Sadzbu poplatku za rozvoj si určí 
obec, ale musí byť v zákonom stanovenom intervale od 3,00 EUR do 35,00 EUR. Komisia 
odporúča OZ zaviesť poplatok za rozvoj, a to vo výške 10,00 EUR/m2.  

p. Kyselica informoval o činnosti komisie životného prostredia, ktorá sa zaoberala zrušením 
billboardov na obecných pozemkoch. Billboardy umiestnené na pozemkoch obce by mohli byť 
pri najbližšej príležitosti podľa uzatvorených zmlúv vypovedané z viacerých dôvodov (napr. 
vizuálny smog, potreba prerezávania novovysadených stromov pri starom f. ihrisku v budúc-
nosti kvôli viditeľnosti reklamných plôch, .…).  

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že je za. Je pekná myšlienka odstránenia audiovizuálneho 
smogu, no znížia sa tak aj príjmy obce. Ak podnikateľ umiestni billboard na súkromný poze-
mok, obec príde o príjem a audiovizuálny smog v obci ostane.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
ukončenie nájomných zmlúv, predmetom ktorých je prenájom pozemkov na starom ihrisku 
a parku pri ul. Hlavná za účelom umiestnenia bilboardov 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 7 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Ing. Peter Pohl, 
Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 3 (Martin Giert, Miroslav Mihálik, Mgr. Veronika Dodeková) 
Zdržal sa: 1 (Mgr. Róbert Kováč) 
Nehlasoval: 0 



 
  

p. Kyselica informoval, že od 1.1.2024 je účinný nový zákon o poplatkoch za znečisťovanie 
ovzdušia. Najväčší znečisťovateľ, Sučianska pekáreň, ukončil svoju činnosť. Návrh komisie je 
zrušiť vo VZN poplatkovanie podnikateľov a podnikateľov- fyzických osôb za malé zdroje 
znečisťovania ovzdušia.  

Ďalej komisia riešila podnet p. Róberta Matulu na osadenie zákazovej značky „STOP“ na kri-
žovatku ulíc Fučíkova a Čsl. Armády pri predajni Coop Jednota, kde uvedená značka bola v 
minulosti osadená. Z preventívnych dôvodov možného vzniku kolízie, dopravnej nehodyby 
bolo vhodné zákazovú značku “STOP” opäť umiestniť. Obec Sučany má spracovaný pasport 
dopravného značenia, v ktorom je na danej križovatke umiestnená značka daj prednosť v jazde. 
Táto značka tam bude opätovne umiestnená.  Komisia sa zaoberala aj dopravnou situáciou pri 
Základnej škole. Riaditeľka Základnej školy upozornila komisiu životného prostredia na ohro-
zenie bezpečnosti detí pri Základnej škole. Navrhuje zvýraznenie prechodu priechodcov 
a osadenie značiek pri Základnej škole na ulici Partizánska. Zároveň uviedla, že Klub 
dôchodcov by súhlasil s pomocou pri usmerňovaní dopravy v raňajších hodinách.  Obec 
dohodne konanie s Okresným úradom Martin, ODI Martin, Správou ciest a Základnou školou. 
Postupovať sa bude podľa výstupov z vyššie uvedeného konania.  

Komisia životného prostredia riešila zmenu otváracích hodín na zbernom dvore s ohľadom na 
návštevnosť zberného dvora. Navrhuje, aby zberný dvor bol otvorený celoročne v sobotu ot-
voriť od siedmej do tretej. V okolitých obciach (Turany, Turč. Štiavnička, Martin) je tiež ot-
vorený zberný dvor do 15 hodiny.  

Ďalej komisia prerokovala informáciu o návrhu VZN na zavedenie poplatku za rozvoj, ktorý 
by bol predložený na OZ v decembri. Tam, kde sa predpokladá stavebný rozvoj, by mohlo byť 
na základe všeobecne záväzného nariadenia ustanovený a na základe stanovených pravidiel by 
tento poplatok bol vyberaný ako príjem obce. Tam, kde vznikne na základe stavebného rozvoja 
územia potreba vybudovania sociálnej a technickej infraštruktúry, bude tento poplatok slúžiť 
ako zdroj (jeden zo zdrojov) na vybudovanie tejto infraštruktúry.  

Komisia prerokovala aj žiadosť p. Vajdela o výrub dvoch borovíc na cintoríne nachádzajúcich 
sa v zadnej časti cintorína pri chodníku vzadu po pravej strane vzhľadom k tomu, že opadáva-
júce ihličie ničí okolité pomníky. 

MUDr. Richard Koyš informoval o činnosti sociálno-zdravotnej komisie, kde Ing. Branislav 
Hríb, správca bytov  - podal informácie o nájomných bytoch nasledovne: 

Garzonka na ul.  Hradiská, Jozef Schneider  - po uvoľnení bytu navrhuje umiestnenie nového 
nájomcu podľa schváleného poradovníka. Následne sa zabezpečí presun ďalších nájomníkov 
do uvoľnených priestorov.  
Michal Cicko,  nájomný byt Pri Váhu – členovia komisie odporúčajú uzavretie zmluvy na dobu 
12 mesiacov po doručení žiadosti na byt. 
Dušan Bongilaj – členovia komisie boli oboznámení s vyprataním kontajnerového bytu na 
adrese Pri Váhu 9A. Zároveň sa zmienili o potrebe realizácie  výmeny rozbitého okna  
nájomníkom na  uvedenej adrese.  
Ján Puška ul. Partizánska – prítomní členovia komisie boli oboznámení s exekučným príkazom 
na vypratanie nehnuteľnosti  (nelegálna stavba na ul. Partizánska 24, Sučany), ktoré sa 
uskutoční dňa 23. 10. 2023 o 10,00 hod.  

Manželia Končekovci -   prítomní členovia komisie súhlasia s podaním novej  žiadosti na byt 
a následným uzavretím zmluvy na 12 mesiacov.  



 
  

Komisia navrhuje obmedzenie rýchlosti pri vyššie spomínanom priechode pre chodcov pri zá-
kladnej škole na 30 km/h. 

Komisia prerokovala návrh na poskytnutie jednorazových dávok v hmotnej núdzi a dávok v 
hmotnej núdzi.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že poslala podnet k poskytnutiu mimoriadnej dávky v hmotnej núdzi 
tým, ktorí majú komplikovanú zdravotnú situáciu a vynakladajú značné finančné prostriedky 
na zvýšené náklady. Situáciu riešia cez 2% daní, organizáciu “Ľudia ľuďom”. Navrhuje 
poskytnutie mimoriadnej dávky p. Martine Kyselicovej, p. Andrei Knapkovej a p. Laurette 
Janíkovej vo výške 100 €. 

MUDr. Richard Koyš skonštatoval, že rozpočet na uvedenej položke pre poskytnutie dávky v 
hmotnej núdzi je vyčerpaný. 

p. starosta uviedol, že podnet alebo žiadosť je potrebné podať písomne, aby bol prejednaný v 
komisiách a mohol prebehnúť schvaľovací proces. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
žiadosti o jednorazové dávky v hmotnej núdzi a mimoriadne dávky: 
Mimoriadne dávky: 
Miroslava Čabudová   -  400,- € 
Zdenka Brániková       -  400,- € 
Zuzana Hamzová        -  200,- € 
Martina Masláková     -  200,- € 
Laurette Janíková        -  100,- € 
Andrea Knapková  -  100,- € 
Martina Kyselicová        -  100,- € 
Jednorazové dávky v hmotnej núdzi: 
Jozef Válek                  - 100,- € 
Renáta Vaňková          - 150,- € 
Ing. Ján Maršala         -   50,- € 
Erika Šusterová           - 100,- € 
František Karcol          - 100,- €   
Tamara Trenčáková   - 100,- € 
Vladimír Kondek          - 100,- € 
Oľga Matulová             -   50,- € 
Ivan Korček                  - 100,- € 
Žofia Karcolová            -   50,- € 
Anna Tacelová             -   50,- € 
Ivana Gettová              - 150,- € 
Jana Kuchťáková         - 150,- € 
Mária Gallová              - 100,- €      
Ján Maňka                    - 100,- € 
Dušan Dzúrik               - nespĺňa kritéria VZN 
Jozef Štanga                - nespĺňa kritéria VZN 
 



 
  

Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Mgr. Veronika Dodeková informovala o činnosti kultúrnej komisie. V mesiaci október sú pláno-
vané akcie „198. výročie narodenia Ď. Langsfelda“ a akcia „Návšteva z družobného mesta Ful-
nek“ – kultúrna referentka informovala komisiu o pripravenom programe pre návštevu.  V 
rámci kultúrneho programu je pripravená prehliadka v Slovenskom národnom múzeu v Mar-
tine, po obede o 15:30 je na programe Koncert Attilu Ledeczkého v Evanjelickom a. v. kostole. 
Komisia navrhla na koncert pozvať aj verejnosť. Akciu komplikuje prebiehajúca rekonštrukcia 
Robotníckeho kultúrneho domu (RKD). P. starosta informoval komisiu o aktuálnom stave 
rekonštrukcie RKD a ktoré práce sú ešte plánované v priebehu mesiaca október a november. 
Bolo prerokované vzdanie sa členstva v kultúrno-športovej komisii doručené obecnému úradu 
dňa 20. 9. 2023, kde uviedol, že dňom 30. 9. 2023 sa vzdáva členstva v komisii. Nakoľko zatiaľ 
sa nenašiel náhradník, komisia navrhla osloviť ďalších možných kandidátov. Padol aj názor, že 
komisia je uvznášaniaschopná aj so súčasným počtom členov. Tento bod sa necháva otvorený 
a presúva sa na rokovanie do nasledujúceho zasadnutia komisie. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
II. berie na vedomie 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Zmena rozpočtu 
 
p. starosta uviedol, že doplnenia a zmeny, ktoré vznikli počas rokovania obecného 
zastupiteľstva, sa premietli do zmeny rozpočtu. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
zmenu rozpočtu obce Sučany na r. 2023 
  
P.č. Finančné operácie:           

1. 
Zostatok prostriedkov z 
predchádzajúcich rokov P 453   131M  + 300 000,00 

        PRÍJMY  + 300 000,00 



 
  

SPOLU: 
         
  Bežné výdavky:           
2. Oprava športových zariadení  V 635006 08.1.0 41  - 3 000,00 
3. Príspevok na TV a šport V 642001 08.1.0 41  + 3 000,00 
         
4. El.energia OÚ V 632001 01.1.1 41  -  500,00 

5. 
Príspevky občianskym 
združeniam V 642001 08.4.0 41  +  500,00 

         
  Kapitálové výdavky:           
6. Výpočtová technika V 713002 01.1.1 131M  + 5 489,00 
7. Dochádzkový systém V 713004 01.1.1 131M  + 1 822,00 

8. 
Stav.úprava-predeľovacia 
stena DaP V 717003 01.1.1 131M  + 4 008,00 

9. 
Stav.úprava-protipož.stena-
serverovňa V 717003 01.1.1 131M  + 1 866,00 

10. Osobných automobilov V 714001 03.2.0 131M  + 24 985,00 
11. Územný plán V 711005 04.4.3 131M  + 200,00 

12. 
Prípravná a projektová 
dokumentácia V 716 04.4.3 131M  + 54 378,00 

13. 
Vybudovanie náučného 
chodníka V 717001 04.5.1 131M  + 2 221,00 

14. 
Rekonštrukcia komunikácií a 
chodníkov V 717002 04.5.1 131M  + 96 747,00 

15. Nákup kosačiek V 713004 05.1.0 131M  + 9 081,00 

16. 
Vybudovanie verejného 
osvetlenia V 717001 06.4.0 131M  + 5 000,00 

17. Vybudovanie detského ihriska V 717001 06.6.0 131M  + 9 855,00 
18. Fotovoltika na OÚ V 717001 06.6.0 131M  + 2 027,00 
19. Rekonštrukcia RKD V 717002 08.2.0 131M  + 30 386,00 
20. Rozhlasové zariadenie V 717002 08.3.0 131M  + 35 765,00 
21. Vybudovanie závory pri ZŠ V 717001 09.1.2 131M  + 1 970,00 
22. Parkovisko pri ŠJ MŠ V 717001 09.6.0.1 131M  + 14 200,00 
  Navýšenie kapitálových výdavkov kryté Príjmami SPOLU:  + 300 000,00 
  Bežné výdavky:           
23. Na dávku v hmotnej núdzi V 642026 10.1.2 41  + 300,00 
24. Pri narodení dieťaťa V 642026 10.1.2 41  - 300,00 
 
 
Hlasovanie z prítomných: 11 
Za: 11 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Veronika Dodeková, Martin Giert, Mgr. 
Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 



 
  

R ô z n e  
 
MUDr. Richard Koyš požiadal o umiestnenie zákazovej značky “zákaz zastavenia” pri katolí-
ckom kostole. Opýtal sa na spôsob uplatnenia nového zákona, ktorý od 1.10.2023 rieši zákaz 
parkovania na chodníkoch. V zmysle § 23 a § 25 Zákona o cestnej premávke na chodníkoch i 
ceste nie je možné stáť.  
 
p. starosta dodal, že paradox je, že obec dá spracovať projektovú dokumentáciu na osadenie 
značiek, ktorá ide na schválenie na Dopravný inšpektorát. Ten následne návrh zamietne z 
dôvodu značkového smogu a odporučí obec na štátnu políciu. 
Čo sa týka návrhu sociálno-zdravotnej komisie zriadiť obecnú políciu, toto vyžaduje 
zamestnanie 6 ľudí a 80 tis. € ročne. Túto myšlienku je potrebné zvážiť a prejednať v jed-
notlivých komisiách. 
 
Ing. Pohl požiadal o vyčistenie cintorína vzhľadom na prichádzajúce sviatky Všetkých svätých 
a Dušičky. 
 
p. starosta odpovedal, že čistenie cintorína prebieha intenzívne už dva týždne. Na cintoríne sú 
umiestnené 4 ks 1100 l kontajnerov, taktiež sa rieši veľkoobjemový kontajner. 
 
p. Cuna sa opýtal na riešenie žiadosti občanov z ul. 29. augusta o opravu chodníka. Opýtal sa 
na odstránenie autovrakov dodávok na ul. Hradiská. 
Uviedol, že pri Coop Jednote na ul. Fučíkova sa nachádza vysoký topoľ, ktorý má veľké suché 
konáre. Je potrebné vyzvať majiteľa priľahlého pozemku, aby zrealizoval jeho orezanie. 
Upozornil, že pri Coop Jednote je upadnutá prípojka, je potrebné vyzvať majiteľa, aby to 
doasfaltoval. 
 
p. starosta starosta uviedol, že tento rok sa zrealizoval nový asfalto-betónový kryt na uliciach 
Hurbanova, Hviezdoslavova a Stará hradská a chodník. Je možné to zahrnúť a určiť si priority 
pre r. 2024, aj ulice Hurbanova, Osloboditeľov. Je potrebné určiť priority, vrátiť sa k zoznamu 
spracovanému Ing. Balkom.  
Čo sa týka autovrakov, vlastníkom jedného z nich je p. Schneider, ktorý má zdravotné problémy. 
Je potrebné dohodnúť, kam autá pôjdu. Čo sa týka orezania stromu, vlastník bude vyzvaný. Čo 
sa týka spomínanej prípojky, vlastník ju zaasfaltoval skôr, no upadla. Výkop ešte mohol ostať 
otvorený, aby to stihlo sadnúť. 
 
Mgr. Žuchová požiadala o zverejnenie materiálu spracovaného Ing. Balkom medzi materiály 
pre poslancov, nakoľko noví poslanci nie sú s daným materiálom oboznámení. 
 
Mgr. Kováč sa opýtal na zelené značenie kanalizačných vstupov. Požiadal o riešenie podnetu 
na nefungujúci rozhlas pri Turimexe, ktorý dával Ing. Budzákovej. Opýtal sa, načo sa dávali 
veľké betónové kvádre na ul. Ďurka Langsfelda k parku. Opýtal sa, načo sa to uzatvorilo, keď 
to neslúži účelu.  
 
p. starosta odpovedal, že betón sa určite posunie o 50-60 cm dopredu. Je potrebné uvoľniť 
priestor tak, aby bolo možné vykonávať zimnú údržbu a na letné polievanie výsadby, ktorá tam 
je. Všetko má svoje pre a proti. 
Čo sa týka rozhlasu, poruchy sú pomaly odstraňované. Podarilo sa poruchy odstrániť na ul. 
Mierovej, Pod Brezinou, ešte pretrváva problém v Okáloch.  
Informoval, že k značeniu poklopov došlo v rámci deratizácie spoločnosťou Turvod, označené 
sú návnady pre deratizáciu.  



 
  

 
p. Kyselica sa opýtal, že občania sa informujú, či sa robí výkop pre cyklotrasu medzi Marti-
nom a Sučanmi.  
 
Mgr. Dodeková sa poďakovala za osadenie cyklostojana pri železničnej stanici. Požiadala o 
riešenie koberca pri podchode pri základnej škole, kde je to upadnuté. 
 
p. starosta informoval, že Ministerstvom kultúry bol schválený projekt na stavebnú časť i audi-
otechniku v Robotníckom kultúrnom dome. 
Informoval o schválenej novele zákona o odpadoch. Odpad, ktorý ide na skládku, už musí byť 
vytriedený. Už dvakrát požiadal o PHZ, neprihlásili sa. Zberové spoločnosti nevedia nárast cien 
naceniť. Dali dve možnosti, očipovanie nádob, čím by občan platil za množstvo odvezeného 
odpadu.  
 
p. prednostka dodala, že dňa 26.11. by mal byť vyvesený návrh VZN o o miestnych daniach a 
komunálnych odpadoch. Zatiaľ platí novela zákona účinná od 1.1.2024, ktorá stanovuje, že 
zberová spoločnosť je povinná vytriediť odpad pred umiestnaním na skládku. Brantner bude 
tak mať navýšené náklady, no túto službu nateraz nevie zberová spoločnosť vyčísliť.  
Starostovia Združenia miest a obcí Turca budú mať stretnutie 10.11.2023. Je možné sa dom-
nievať podľa informácií z okolitých miest a obcí, že cena za odvoz odpadu bude dvojnásobná, 
čo znamená veľký škrt cez rozpočet. Brantner sa neprihlásil do PHZ ani mestu Turany. 
 
p. starosta povedal, že rada Združenia miest a  obcí Turca prijala uznesenie, nielen v rámci 
Dolného Turca a spoločností, ktorým vyváža odpad Brantner. Ale aj obcí Horného Turca, kde 
vyváža odpad spoločnosť z Turčianskych Teplíc. Stretnutie bude v rámci celého Turca a 
vývozových spoločností. Čo sa týka poplatku za rozvoj, zo všetkých komisií vzišli odporúčacie 
stanoviská. Na nasledujúce zasadnutie obecného zastupiteľstva bude pripravený návrh VZN, 
ktorý bude prerokovaný jednotlivými komisiami.  
Čo sa týka poplatku za znečisťovanie ovzdušia, bude zrušený zmenou VZN.  Otváracie hodiny 
zberného dvora sa prispôsobia návštevnosti, bude sa upravovať. 
Informoval o blížiacej sa kultúrnej akcii Mikuláša. Pripravený bude jarmok, koncert, staros-
tovský punč i poľovnícky guľáš. Uviedol, že v Robotníckom kultúrnom dome bude potrebné 
vykonať rekonštrukciu strechy.  
 
p. prednostka informovala, že pripraví návrh VZN o poplatku za rozvoj v sume 10 €/m2. 
Pripraví sa VZN o zrušení poplatku za znečisťovanie ovzdušia, zmena otváracích hodín 
zberného dvora, návrh rozpočtu.  
 
JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že použitie poplatku za rozvoj je viazané vyslovene na 
rozvoj obce.  
 
p. starosta skonštatoval, že vzhľadom k zmene zákona tak ceny za odpad, porastú, možno tak-
mer dvojnásobne. I napriek tomu, že občania majú možnosť výberu frekvencie, objemu nádoby, 
čipovaniu, i tak poplatky pôjdu rapídne nahor. Zvyšovanie poplatkov vyplýva zo zákona. Štát 
je pripravený na letislatívnu zmenu, no zberové spoločnosti len na 30 % v rámci Slovenska. 
 
Interpelácie 
 
Do interpelácií sa nikto neprihlásil.  

 



 
  

Záver  
 
p. starosta poďakoval prítomným poslancom za účasť a prerokovanie problematiky chodu obce 
a zasadnutie obecného zastupiteľstva o 20.43 h ukončil.  
  
 
 
 
  

...........................................................  
      Viera Jašeková 
         zapisovateľka   

 
  

 …………….......................................   ...................................................  
Milan Cuna                                                       MUDr. Richard Koyš 
overovateľ           overovateľ  

 
 
 
...........................................................   ...................................................  

Mgr. Eva Belicová      Martin Rybár  
   prednostka OcÚ      starosta obce  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
  

Prezenčná listina  

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Sučany  

konaného dňa 24.10.2023 v sále Robotníckeho kultúrneho domu v Sučanoch  

  
  

P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
12. JUDr. Mgr. Peter Belica    
13. Milan Cuna     
14. Mgr. Veronika Ďaďová    
15. Martin Giert      
16. MUDr. Richard Koyš     
17. Mgr. Róbert Kováč    
18. Peter Krčula      
19. Ľubomír Kyselica    
20. Miroslav Mihálik     
21. Ing. Peter Pohl      
22. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Viera Jašeková   -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


